
Respostes a la Ciutadania del PSC al Ple de 22/04/09 
 
 
Registre 4581 
Edi Rovira 
Per al PSC 
 
1.- El Ple del 19-11-08 li vaig preguntar: 
Les persones de mobilitat reduïda li demanem: 
Que construeixin els passos adaptats al carrer Francesc Xavier cantonada 
Santiago Rusiñol, perquè els voltants totes les tendes tenen la seva 
entrada adaptada y no podem accedir perquè no podem pujar la vorera.  
Perquè figura a la relació de passos que es tenien que fer a l’any 2007. 
Perquè és l’únic que falta al carrer Francesc Xavier. 
 
Vostè amb va respondre: 
És una actuació programada pendent de desenvolupament, però la tenim 
programada per portar-la a terme en funció de la disponibilitat econòmica 
de la partida corresponent. 
 
En passat 6 mesos i tot continua igual ¿És tan car i tan difícil? 
Ara, no em diguin que no n’hi ha diners però en canvi si que s’augmenta 
el pressupost per propaganda. 
Vostès, parlant d’una bona atenció a les persones. Això, també és atenció 
a les persones, es millorar la qualitat de vida de un grup de persones. 
Els recordo, que Vostès es van comprometre, que per l’any 2006 estaria la 
Vila d’Esplugues totalment adaptada. Estem a l’any 2009 i falta molt per 
fer, encara que s’ha fet molt. 
També els hi recordo, que la llei obliga a tindra un pressupost addicional 
per l’eliminació de barreres arquitectòniques. 
Em poden donar una resposta clara.  
 
Bé, nosaltres en primer lloc comentar que la despesa en propaganda no 
augmenta, la referència és la del 2006, quant a pressupost de comunicació, si 
entenem per això comunicació el fet que es qualifica aquí com a propaganda.  
 
Per altra banda, mantenim el compromís de fer aquesta adaptació al carrer 
Sant Francesc Xavier cantonada Santiago Rossinyol, tan aviat com la 
disponibilitat econòmica pressupostària ens ho permeti, per tant està pendent 
d’execució, torno a repetir que en funció de les disponibilitats econòmiques.  
 
Finalment, dir-los que la llei no ens obliga a tenir un pressupost addicional per a 
eliminació de barreres arquitectòniques. Aquest compromís concretament que 
diuen de l’any 2006, que estaria la vila d’Esplugues totalment adaptada, doncs 
buscant no l’hem pogut trobar, perquè és un compromís molt difícil de complir, 
per la seva dimensió, per la seva quantia econòmica.  
 
Queda, evidentment, molt per fer. També és veritat que s’ha fet molt, i no hem 
deixat de fer. Ara, per exemple, amb la urbanització de Doctor Riera, Joan 



Corrales, i la Llei de barris, les actuacions al barri de Can Vidalet, doncs 
pràcticament quedarà el 100% del barri amb els passos adaptats, i també a La 
Plana guanyarem també un bon nombre. En aquest sentit no deixem de fer, 
dins les nostres possibilitats, evidentment.  
 
 
Registre 5041 
Núria Roig / Eulàlia Herranz 
Per al PSC 
 

1- A primers de març en una reunió amb els srs. Cervera i Giner ens 
van dir que contestarien per escrit, pas a pas el que s’està fent en el 
barri com a resposta al nostre escrit amb fotografies incloses de la 
situació real. 
Encara no hem rebut resposta. Per quan la tindrem? 
 

Bé, doncs començant per la primera qüestió que ens plantegen les senyores 
Núria Roig i Eulàlia Herranz, comentar que nosaltres fem un seguiment mensual 
amb tots els departaments del seu extens escrit, on hi havia incloses les 
fotografies. Vam quedar que temporalment ens posaríem en contacte per veure 
quina era l’evolució de les feines que es van fent. Ens posarem em contacte el 
Sr. Cervera i jo mateix amb vostès, amb l’Associació, per fer el seguiment de les 
actuacions i des de l’última reunió veure quina ha estat l’evolució.  

 
 
2- Al carrer Joan Miró, s’han tallat uns arbres adults i a canvi se n’han 

plantat uns de molt petits. Per què no es van trasplantar i conservar 
els que hi havia com es va fer a Jacint Esteve ? 

 
Pel que fa a la segona pregunta, sobre l’arbrat del carrer Joan Miró, segons em 
comenten els serveis tècnics municipals, l’arbrat d’aquest carrer eren oms que 
ja s’havien trasplantat d’una reforma que es va fer fa molts anys del carrer Sant 
Mateu. Em diuen que l’om és una espècie que si té certa edat no aguanta el 
trasplantament, i més si ja hi havia patit un altre, com és aquest cas. Per 
aquest motiu es va descartar el trasplantament, ja que no tenien possibilitats 
de sobreviure.  
 
 

3- Al mateix carrer Joan Miró, davant d’Isabel de Villena, com és que 
s’ha fet el carrer més estret quan ja se sap que tindrà molt de 
trànsit en determinades hores, agreujat pels aparcaments dels 
pares i mares incívics a l’hora de l’entrada i sortida escolar? 
S’actuarà contra aquestes persones tal com  diu el Sr. Leyva que 
s’ha d’actuar amb els ciutadans incívics? 

 
 

A més a més quan l’autocar dels alumnes de l’escola és aturat, 
l’autobús del barri o qualsevol altre no pot passar. El carrer queda 
col·lapsat. Es pendrà alguna mesura per a resoldre-ho? 



La tercera pregunta, sobre el tema de la vigilància de l’aparcament davant de 
l’escola Isabel de Villena, bé, comentar-li que la policia, dintre de les seves 
possibilitats, a aquestes hores hi ha moviment de trànsit, no solament aquí sinó 
a totes les escoles públiques d’Esplugues i també a altres escoles privades 
situades en llocs de molt de pas de vehicles, de molta comunicació, atén, amb 
tota la disponibilitat que té, les situacions que es produeixen.  
 
La situació d’Esplugues a aquestes hores és la mateixa que es produeix a 
qualsevol ciutat de l’Estat, en aquestes hores punta. Vostè, vagi on vagi, veurà 
que a aquestes hores, a les escoles tant públiques com privades, hi ha una gran 
afluència de vehicles. En aquest cas, la policia, dintre de les seves possibilitats, 
continuarà, evidentment, fent una labor de vigilància perquè no es produeixin 
situacions difícils per al trànsit.  
 
Per altra banda, en el futur tot el sector millorarà, perquè passaríem d’un 
carrer, Joan Miró, a cinc carrers en total, per tant hi haurà més possibilitat 
d’aparcament i altres alternatives de circulació que sens dubte vindran a 
alleujar la circulació que fins ara suportava al 100% el carrer Joan Miró.  
 

4- Com és que essent terreny del parc de Collserola s’ha fet una 
rampa i una plataforma de ciment per damunt del camí vell de 
Finestrelles a Ciutat Diagonal? 

 
La pregunta que fa referència al Parc de Collserola, que diu que s’ha fet una 
rampa i una plataforma de ciment, doncs miri, és una zona verda, i és una 
urbanització de zona verda. Seguim criteris en aquest cas d’un arquitecte 
paisatgista, tal com per exemple ens trobem en altres llocs de Collserola. A la 
plaça Mireia hi ha unes plataformes, hi ha una urbanització de zona verda com 
a lloc de descans o com un mirador, etc. La urbanització s’ha fet amb criteris de 
zona verda. 
 

5- En les zones humides que hi ha al carrer Traginers, les basses, 
degut a les abundants pluges, són plenes d’aigua. Preteneu fer una 
piscifactoria de mosquits? Els agents cívics van casa per casa 
explicant i recomanant que no es pot tenir aigua estancada per tal 
d’evitar la proliferació del mosquit tigre. L’Ajuntament no fa cas 
d’aquestes recomanacions? 

 
Les zones humides, pel que fa al tema que vostè diu del carrer Traginers, les 
basses, s’han construït perquè així ens ho va indicar l’Agència Catalana de 
l’Aigua que depèn del Departament de Medi Ambient i Habitatge. Aquestes 
basses, les dimensions, les capacitats, les característiques, venen determinades, 
com he dit, per l’Agència Catalana de l’Aigua.  
 
Resta per col·locar un metre d’espessor de graves i una pendent contínua cap 
al punt on hi haurà el desguàs per evitar que les aigües es quedin estancades. 
No està finalitzada, per tant, l’actuació, i falta fer aquestes que jo li comento 
ara.  
 



Registre 5042 
Mª Teresa Carbonell 
Per al PSC 
 
 
A quantes persones d’Esplugues s’ha concedit I Medalla d’Or de la 
Ciutat? 
 
Quin és el nom d’aquestes persones? 
 
Diferenciaré entre dos períodes, l’anterior al 79 i desprès, perquè en un cas es 
deia Medalla d’Esplugues i desprès va passar a dir-se, amb el nou reglament, 
Medalla amb categoria d’or, plata i bronze d’Esplugues.  
 
Medalles d’Esplugues doncs al Doctor Manuel Riera, atorgada el 1952, al Doctor 
Josep Ma Pouplana, el 1960. A la Sra. Natàlia Hernández i Avilés, el 1973, al Sr. 
José Maria Sastre Vàrez, que va ser Secretari de l’Ajuntament també el 1973, i  
no sé la data però he vist, no estava però he recordat que sí, el Sr. Pere 
Halcón, que va ser el director durant molts anys de l’escola Isidre Martí, que se 
li va atorgar també la Medalla d’Esplugues, i en aquest cas de plata, encara que 
el propi reglament no contemplava aquesta categoria. 
 
Desprès de l’any 79, Eulàlia Fàbregas de Sentmenat, a l’any 83, com saben 
vostès molt bé era escultora. Pere Manyé i Baleta, músic i compositor a l’any 
1983. Angelina Alòs, ceramista, també a l’any 1983. Xavier Corberó Olivella, 
escultor, a l’any 1983. A l’Hospital de Sant Joan de Déu, al 1999. A la Crònica 
de la vida d’Esplugues, el 1999. A Francisco Benavente Solís, pintor, el 1999. i 
fins ara hi ha un acord també de concessió, vostès ho saben, una proposta de 
concessió, al Joan Manuel Serrat, pendent de fixar el dia o el dia l’acte de 
l’entrega d’aquesta distinció.  
 
Quins criteris es fan servir per tal d’atorgar-la? 
 
Els mateixos que es fan servir en qualsevol institució. Els mateixos si fa o no fa 
que es fan servir per determinar qui rep les Creus de Sant Jordi, que 
recentment han estat atorgades per la Presidència de la Generalitat, o les 
plaques President Macià. És a dir, que hi hagi mèrits extraordinaris, que 
concorrin en les persones mèrits extraordinaris o d’una rellevància especial, que 
tinguin relació fonamentalment amb la ciutat d’Esplugues.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Registre 5043 
Jordi Raventós 
Per al PSC 
 
 
Un cop vist l’informe sobre els arbres de la zona de “les moreres” i abans 
que es posés la tanca que evita que es vegi, del rengle 75 al 89 els arbres 
(que havien de ser retirats segons vosaltres, en definitiva tallats) a 
excepció dels 84 i 79 que també han estat tallats. 
Com és que el document no quadra amb la realitat? Com és que passa el 
mateix que amb els arbres de Països Catalans, i de Caufec, que els 
informes diuen una cosa i se’m fa una altra?. 
 
La resposta seria que, vostè té tota la documentació perquè jo li vaig facilitar, i 
per tant l’ha pogut estudiar, comparar i contrastar, i la resposta seria la 
següent. Li dic també en números, perquè vostè, com que té tots els 
informes... Del número 75 al 85 eren moreres. Dues, en el moment de 
trasplantar-les, es van trencar. Les 8 restants estan emmagatzemades a 
l’espera de fer un nou transplantament.  
 
Del número 86 al 91 són plàtans que encara estan al seu lloc. El número 93 i 94 
són xops que s’han replantat en el carrer Puig i Cadafalch. El número 95 és un 
xop que no va poder ser trasplantat per problemes de cablejat elèctric soterrani 
i es va arrencar. Els números 92 – 96 fins al 98 eren diferents arbustos que es 
van trasplantar en diferents jardins.  
 
 
Registre 5044 
Lluïsa Morera 
Per al PSC 
 
Referent a la pregunta que vaig fer el passat ple sobre la mina de les 
monges: 
 
El recorregut inaccessible és el tros de l’autopista que ara és una 
canonada. A la banda Nord hi ha un accés per un pou, per tant el miner de 
les monges des d’allà, podrà acabar de comprovar la mina. 
 
Quan pensen fer entrar el miner i resoldre el problema? 
 
Bé, torno a dir que és un problema de manca de finançament per dur a terme 
aquesta actuació, i el que s’hauria de fer és obrir un pou de registre per tal de 
fer accessible la mina d’aigües damunt la B-23, que és a partir d’on es genera el 
problema. A partir d’aquí s’ha de fer una neteja intensiva de la mina i la 
impermeabilització de la claveguera que passa per sobre la mina. És un tema 
que està previst, però en aquests moment no té finançament. 
 
 
 



Registre 5045 
Núria Roig 
Per al PSC 
 
 
Quants diners destina l’Ajuntament mensualment a ETV? 
 
l’Ajuntament aprova una subvenció anual, com vostès saben, a Esplugues 
Televisió. Aquest exercici, aquest any ha estat de 90.600 euros, i si vostès 
volen fer-ho mensualment, que no és el cas, poden dividir per 12 i sortiria a raó 
de 7.500 euros al mes. 
 


